
ŽIVOTOPIS - Vojtěch Eliáš

Kněz Vojtěch Eliáš se narodil 2. března 1967 v Liberci do katolické rodiny. Vyrůstal
s otcem, matkou, jeho pěti sestrami a jejich služebnou, nebo jak ji jeho otec říkal-
pomocnicí v domácnosti. Jak sám říká: ,,Žili jsme v luxusu, ale zároveň ve velké
chudobě.”
Během raného dětství se Vojtěch Eliáš se svou rodinou přestěhoval do Prahy, kde

následně chodil na základní školu v Josefské ulici a později i na Gymnázium Jana
Nerudy. Rozhodně patřil k bystřejším žákům, během studia na gymnáziu dokonce
vyhrál matematickou olympiádu. Z důvodu tehdejšího režimu za ni málem nedostal
finanční odměnu. Už tehdy se totiž vědělo, že pravděpodobně půjde studovat na
teologickou fakultu, cože tehdejším režimem nebylo podporováno. Sám Vojtěch
Eliáš z důvodu politického režimu zvažoval zda opravdu jít studovat na faráře. Už od
mala jim chtěl, řekl to tak i doktorce na preventivní prohlídce v pěti letech, nedokázal
se tak tohoto snu vzdát úplně. Zvažoval, že by farářem byl tajně a k tomu měl krycí
zaměstnání. Chvíli to vypadalo, že půjde studovat hudbu nebo matematiku. Nakonec
stejně vyhrála teologická fakulta a tak v roce 1985 nastoupil na Cyrilometodějskou
bohosloveckou fakultu kde studoval až do roku 1990. Na toto období vzpomíná velmi
rád, má z něj spoustu zážitků včetně menších šprýmů. Ne všechny zážitky byly
nutně pozitivní. Mezi ty méně šťastné patří, když po něm, a všech dalších prvácích,
církevní tajemník chtěl podepsat prohlášení, že není součástí žádného církevního
řádu a ani do žádného nikdy nevstoupí. To Vojtěch Eliáš odmítl podepsat, nechtěl se
zavazovat do budoucnosti. Odmítl to podepsat a nevěřil, že to všichni jeho spolužáci
podepsali. Když mu ukázali podpisy všech studentů, hodil je do kamen, kde shořely.
Následně na to ho ze školy vyhodili. On však druhého dne přišel do školy jakoby nic,
od kardinála Tomáška se totiž dozvěděl, že ho za spálení papírů vyhodit nemůžou.
Vojtěch Eliáš vzpomíná že ve škole bylo tehdy nasazených dost špehů, aby na ně

donášeli. Doteď neví kdo z jeho spolužáku byl špeh a zda donášel i na něj. Vědět to
nechce. Nechce si kazit vzpomínky.
V období sametové revoluce se první dva dny Vojtěch Eliáš ani jeho spolužáci

neúčastnili studentských stávek. Takový seminář na teologické fakultě má přece jen
jiná pravidla, než jakákoliv jiná vysoká škola. Pak se však rozšířila fáma, že v
průběhu stávky zabil jednoho studenta. To už Vojtěchu Eliáši nedalo a odjel do Prahy
za kardinálem Tomáškem, aby jim dovolil stávkovat, přece to nemohou nechat být. A
taky nenechali. Vojtěch Eliáš se nakonec stal předsedou stávkového výboru, který
započal sametovou revoluci v Litoměřicích.
Po sametové revoluci působil půl roku na Pražském Hradě jako sekretář pana

kardinála Tomáška. Díky tomu potkal se spoustou velevážených lidí, kteří jeli
navštívit prezidenta Václava Havla. Potkal se například s princem Charlesem.



V roce 1991 byl vysvěcen na katolického kněze a šel působit jako administrátor
farnosti v Příbrami, Hostivci a Dobříši
Od roku 2000 se stal administrátorem farnosti sv: Ludmily na náměstí Míru a
vypomáhal v anglicky hovořící farnosti v kostele sv. Tomáše a spoustu dalšího.
Roku 2012 byl jmenován biskupským vikářem arcibiskupství pražského a dostal se
tak na skoro nejvyšší pozici v jeho obrou. To ho však nebavilo, vždy chtěl být tim
farářem mezi lidmi a to se mu taky povedlo. Po dobu pěti let působil v Anglii jako
správce české katolické komunity v Londýně, kde nabral nove zkušenosti.
Nyní působí jako farář v kostelíčku v Horních Počernicích, Jirnech a Klánovicích.

Je tak spokojený dělá co ho baví.


